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مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: زاینده رود 
در اصفهان نقش بی بدیل و حیاتی دارد و خشکی رودخانه 
تاثیر زیادی در تشــدید اثرات بی آبی و خشکسالی استان 
گذاشــته اســت.به گزارش تســنیم، منصور شیشه فروش 
به تشــریح مصوبات ســتاد مدیریت بحران برای مقابله با 
فرونشست در استان پرداخته و گفت: ستاد مدیریت بحران 
اســتان برای مقابله با فرونشست برنامه ریزی لازم را انجام 
داده و در جلسه ای که با حضور استاندار برگزار شد، مرکز 
تحقیقات راه، تحقیقات و شهرســازی کشور گزارشی را در 
خصوص وضعیت فرونشســت اســتان ارائه داد.وی افزود: 
استان اصفهان در محدوده های مختلفی درگیر فرونشست 
است و کاهش آب های زیرزمینی و خشکسالی های متوالی 
منجر به فرونشســت زمین در مناطق مختلفی شــده به 
شکلی که از مجموع دشت های استان، در ۲۹ دشت سطح 
آب های زیرزمینی کاهش چشم گیری پیدا کرده و برخی از 
این مناطق از جمله دشــت اصفهان- برخوار، دشت مهیار، 
دشــت های اردستان، فلاورجان، کاشــان و ... تحت تاثیر 
این کاهش ســطح آب های زیرزمینی و خشکسالی درگیر 

فرونشست هستند.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان تصریح کرد: 
بر اســاس قانون وزارت راه و شهرسازی و مرکز تحقیقات 
این ســازمان موظف هســتند که در زمینه ارزیابی ایمنی 
ســاختمان های بلند مرتبه مقابــل حوادثی مثل حریق و 
فرونشســت اقدام کنند و راهکار هــای مقابله با آن را ارائه 

دهند. 
بر همین اساس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی در 
جلسه ستاد مدیریت بحران راهکار های مقابله با فرونشست 
را ارائــه کرد، همچنین شــهرداری اصفهان در حال انجام 
تحقیقات و مطالعات فرونشست در پهنه کلان شهر اصفهان 
اســت.وی در ادامه متذکر شــد: علاوه بر موارد فوق مرکز 
تحقیقات وزارت راه و شهرســازی با همکاری شــهرداری 

اصفهان قرار اســت که وضعیت خطرپذیری محدوده های 
شــهری در خصوص فرونشست را مشــخص کنند و یک 
برنامه عملیاتی مشــخص بــرای برون رفت از این وضعیت 
شود. همچنین قرار اســت که برخی از اساتید دانشگاه از 
طریق شــهرداری و با همکاری مرکز تحقیقات، مطالعات 
انجام شــده در این خصوص را تکمیل کرده و راهکار های 
خودشــان را ارائه دهند؛ بنابراین هــر اقدامی در مبارزه با 
فرونشســت منوط به این شــد که این طرح مطالعاتی در 
پهنه اصفهان تکمیل و تدوین شده و راهکار های لازم ارائه 

شود.
شیشــه فروش گفت: در جلسه ستاد بحران مصوب شد که 
مرکز مطالعات و تحقیقات آیین نامه ســاخت و ساز ایمنی 
در مناطــق تحت تاثیر فرونشســت را تهیــه کند. وزارت 
نیرو در کارگروه ســازگاری با کم آبی مســئولیت دارد که 

شرایط فرونشســت زمین را بررسی کند و استان اصفهان 
نیز پیشــنهادات خود را در این کارگــروه ارائه کرد و قرار 
شــد که شــرکت آب منطقه ای اصفهان بــا هدف احیای 
آبخوان ها، احیای زاینده رود و تالاب گاوخونی برنامه ریزی 
لازم را انجام داده و در کارگروه ملی ســازگاری با کم آبی 
پیگیر این موارد باشــد.وی افزود: در جلســه مقرر شد که 
جهاد کشاورزی الگوی کشت سازگار با کم آبی را تهیه کند. 
همچنین شرکت آب منطقه ای طرح های تعادل بخشی به 
منابع آبی از جمله شناســایی چاه های غیرمجاز و انسداد 
آنها، نصب کنتور های هوشــمند بر چاه های مجاز، تعدیل 
پروانــه چاه ها به منظور پیشــگیری از تخلیه ســفره های 
زیرزمینی را اجرا کند و وزارت نیرو اعتبارات لازم در جهت 

اجرای این طرح ها را تامین کند.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان یادآور شــد: 

در جلسه قرار شــد که همه دستگاه های اجرایی از جمله 
شــرکت آب و فاضلاب، راهداری، شرکت راه و شهرسازی 
و نظام مهندســی اقداماتی را در جهت بهینه سازی و تاب 
آوری سیســتم ها مقابل فرونشست انجام دهند.وی با بیان 
اینکه ســازمان زمین شناســی و نقشــه برداری استان در 
طول سالیان گذشــته نرخ فرونشست دشت های اصفهان 
را مشخص کرده اند، خاطرنشــان کرد: نرخ فرونشست هر 
منطقه مشخص شــده و این اطلاعات در اختیار اساتید و 
مجریان طرح های مطالعاتی قرار گرفته تا بتوانند مطابق با 
شــرایط موجود یک برنامه عملیاتی با زمان بندی مشخص 
تدوین کنند و راهکار های کوتاه مدت و بلند مدت در جهت 

پیشگیری و کنترل فرونشست زمین ارائه دهند.
شیشه فروش شایعات مطرح شده در فضای مجازی مبنی 
بر کاهش فرونشســت در اصفهان را غیرمنطقی و نادرست 
دانســته و گفت: متاســفانه حدود ۹۰ درصد از مساحت 
اســتان همچنان تحت تاثیر خشکســالی است، از ابتدای 
مهر ســال گذشــته تاکنون میزان بارش در استان حدود 
۳۰ درصــد کاهش پیدا کرده و این کاهــش بارندگی در 
مناطق شــرق و مرکز اســتان به حدود ۶۵ درصد رسیده 
است. این شرایط در کنار خشک شدن رودخانه زاینده رود 
باعث شده تا معقوله فرونشست همچنان ادامه داشته باشد.
وی در پایان افزود: فرونشســت پدیده ای است که در طول 
سالیان گذشته به دلیل خشکسالی، کاهش سطح آب های 
زیرزمینی و خشک شدن زاینده رود به تدریج ایجاد شده و 
با تقویت آبخوان ها و منابع آبی می توان آن را کنترل کرد و 
این معقوله یک فرآیند زمان بر است. زاینده رود در اصفهان 
نقش بی بدیل و حیاتی دارد و خشکی رودخانه تاثیر زیادی 
در تشدید اثرات بی آبی و خشکسالی استان گذاشته است؛ 
بنابراین احیــای زاینده رود برای حــل معضلات مختلف 
اســتان از جمله فرونشست و خشکسالی یک امر واجب و 

حیاتی است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

۹۰ درصد از مساحت استان اصفهان تحت  تاثیر خشکسالی است
بقعه صفوی »شاه شهیدان« را کوبیدند 

و از نو ساختند 

بقعه صفوی »شــاه شهیدان« به بهانه مرمت تخریب شد و ساختمانی دو طبقه 
به ســبک و سیاق مرسوم امروزیِ تمام امام زاده ها و مساجد جای آن را گرفت. 
عکس های به جای مانده از بقعه قدیمی تایید می کند که هویت تاریخی این بنا 
کاملا از دست رفته است.به گزارش ایسنا، امامزاده »شاه شهیدان« در روستایی 
در استان گیلان واقع شده، نام این روستا هم برگرفته از نام این امامزاده است؛ 
جایی که محل دفن دو تن از امام زادگان به نام های محمد و هادی است. روایت 
اســت در دوران صفوی روی مزار آن ها بقعه ای ساخته شد که این روزها اثری 
از آن باقی نمانده است. حدود ۳۰ سال پیش به بهانه مرمت، این بقعه تاریخی 
را تخریــب و بنایی دو طبقه با معماری معمولی همراه با ضریح و گلدســته را 
جایگزین کردند. این اتفاق در بناهای تاریخی ـ مذهبی بسیار تکرار شده است 

که آن ها را به جای مرمت، به شیوه امروزی بازسازی و نوسازی کرده اند!  
مرتضی صمدپور سال ۱۳۷۲ عکسی از بقعه »شاه  شهیدان« با معماری صفوی 
گرفته که درســت یک سال بعد، وقتی برای فیلمبرداری صحنه ای از یک فیلم 
ســینمایی به این روستا بازگشته، شاهد تخریب دیوارهای این بقعه شده است.  
این هنرمند به عنوان یکی از شــاهدان تخریب بقعه صفوی »شاه شهیدان«، به 
ایســنا می گوید: سال ۱۳۷۳، یعنی یک ســال بعد از عکسی که از بقعه »شاه 
شــهیدان« گرفتم، برای فیلمبرداری فیلم ســینمایی »عصیان« به کارگردانی 
حمید خیرالدین دوباره به این روستا رفتم، در یکی از روزهایی که مشغول کار 
بودیم، بولدوزری وارد تصویر شد و جلوی چشمانمان دیوارهای این بقعه را که 
نقوشی روی آن وجود داشت، تخریب کرد. اوقاف برای مرمت این امامزاده دست 
به کار شده بود، اما به جای مرمت، آن را تخریب و سازه جدیدی جایگزین کرد.  
صمدپور علاوه بر تخریب و تغییر بنای امامزاده به حذف تدریجی آئین محلی و 
سنتی این منطقه نیز اشاره می کند و درباره آنچه دیده و شنیده است، توضیح 
می دهد: در روستای شاه شــهیدان و امامزادۀ آن، هر سال آئینی قدیمی به نام 
»علم واچینی« برگزار می شــد. در آن ســال برای دیدن این آئین به آنجا رفته 
بــودم و از ایــن امامزاده عکس هایی را در بازه تاریخــی ۸ تا ۱۲ تیرماه ۱۳۷۲ 
ثبت کردم. نکته مهمی دیگری که درباره شاه شهیدان مطرح است، آئین »علم 
واچینی« اســت که بعد از کرونا دیگر برگزار نشده و از برخی شنیده ام که دیگر 
این آئین سنتی برگزار نخواهد نشود و این ناراحت کننده است. این آئین که یک 
روز در ســال در شاه شهیدان برگزا می شد، مردم زیادی را در این روستا جمع 
می کرد، شاید بالغ بر ۱۵هزار نفر برای این مراسم می آمدند و وقتی مه روستا را 

می گرفت، همه می رفتند و مراسم تمام می شد.  

گزارش

نماینده بندرانزلی در مجلــس، کاهش تراز دریای خزر را 
موجب افزایش تکثیر سنبل آبی دانست و گفت: نسبت به 
سال گذشته شاهد پس رفت آب دریا و کاهش ۲۲ سانتی 
تراز آب هســتیم که روی تالاب هم اثرگذار اســت.احمد 
دنیامالی، با بیان اینکه براساس قانون جهش تولید مسکن، 
دولت موظف به ســاخت متوسط سالانه یک میلیون واحد 
مسکونی است، اظهار کرد: در سال اول اجرای قانون ۳۶۰ 
هزار میلیارد تومان منابع بانکی را پیش بینی کردیم و لذا 
همه بانک ها موظق هستند ۲۰ درصد تسهیلات خودشان 
را به حوزه مســکن اختصاص دهند.وی با انتقاد از عملکرد 
ســازمان برنامه و بودجه جهت تامین منابع قانون مذکور، 
افــزود: تاکنون یک میلیون و ۳۶۰ هــزار واحد در مرحله 
تامین زمین، آماده سازی و پیشرقت فیزیکی است.نماینده 
بندرانزلی در مجلس شــورای اسلامی در گفت و گوی ویژه 
خبری باران، با بیان اینکه صندوق جهش تولید مســکن 
را پیش بینی کردیــم، گفت: هنوز این صندوق راه اندازی 

نشده و لذا حساب خاصی را از محل بازگشتی مسکن مهر، 
مالیات بر خانه های خالی و درآمدهای حوزه مســکن برای 
ساخت مســکن روستایی و شــهرهای کوچک اختصاص 

دادیم.
دنیامالی، در ادامــه از تالاب انزلی به عنوان یکی از ذخایر 
ارزشمند طبیعی کشور یاد کرد و ادامه داد: اگر به مشکلات 
تالاب انزلی رسیدگی نشــود، با مشکلات زیست محیطی 
مواجه خواهیم شد.وی با بیان اینکه کاهش تراز آب دریای 
خزر تالاب انزلی را در معرض خشک شدن قرار داده است، 
عنوان کرد: آب و فاضلاب سه شهرستان رشت، بندرانزلی 
و صومعه ســرا در وضعیت تالاب انزلی بســیار مهم است 
و لــذا دولت و مجلس بر رفع بحران های زیســت محیطی 

این اکوسیستم ارزشمند تاکید دارند.نماینده بندرانزلی در 
مجلس، با اشاره به پروژه هفت ساله ستاد احیای تالاب های 
کشــور برای تالاب انزلی، بیان کرد: دو ســال از این پروژه 
گذشته و اعتبار ۲۵۰۰ میلیارد تومانی را پیش بینی کردیم 
که به دســتگاه ها اختصاص می یابد.وی با بیان اینکه باید 
احیــای تالاب انزلی را به صورت زنجیــره ببینیم، تصریح 
کــرد: برای احیای تالاب انزلی باید بــه تراز آب، لایروبی، 
رسوبات بالادست حوضه آبریز تالاب، رودخانه های ورودی، 
آبزیان و... توجه کنیم.دنیامالی، کاهش تراز دریای خزر را 
موجب افزایش تکثیر سنبل آبی دانست و اضافه کرد: قبلا 
با گونه آزولا مواجه بودیم، اما تحقیقات انجام گرفته موجب 
شد دامداران به عنوان خوراک دام از آن استفاده کنند، اما 

درباره سنبل آبی هنوز تحقیقات ادامه دارد لذا ماشین های 
جمع آوری این گیاه مهاجم را ساختیم که هم مسیر تالاب 

را باز و هم سنبل آبی را جمع آوری می کند.
وی بحران سنبل آبی را فقط مربوط به تالاب انزلی ندانست 
و گفــت: این گونه مهاجم همه تالاب هــای دنیا را تهدید 
می کند لذا باید اکولوژی تالاب انزلی را مرتب پایش کنیم 
تا بر هم نخورد؛ البته بالا آمدت تراز دریای خزر، بخشی از 
خشکی تالاب را نیز برطرف می کند.نماینده بندرانزلی در 
مجلس، با بیان اینکه نســبت به ســال گذشته شاهد پس 
رفت آب دریا و کاهش ۲۲ سانتی تراز آب هستیم که روی 
تالاب هم اثرگذار اســت، متذکر شد: افزایش حریم تالاب 
از ۱۹ هــزار هکتار به ۲۲ هزار هکتار مشــکلاتی را برای 
ساکنان منطقه ایجاد کرده و برخی از روستاها صد درصد 
در حریم تالاب قرار گرفتند؛ البته با همکاری دادگســتری 
استان تاکنون ۲۰۰۰ هکتار را از حریم خارج کردیم و برای 

احقاق حقوق مردم تلاش می کنیم.

احداث سد »آبسرده« به رغم گذشت ۱۴ سال 
از آغاز عملیات اجرایی، همچنان در گرو تامین 
منابع مالی است و با اختصاص اعتبارات قطره 
چکانی ســال ها طول می کشــد که به مرحله 
بهره برداری برســد.به گزارش مهر، »آبسرده« 
یکی از سدهای شهرســتان بروجرد است که 
عملیات اجرایی آن در بهار سال ۸۷ آغاز شد و 
متأسفانه پس از حدود ۱۴ سال همچنان رنگ 
افتتاح و بهره برداری به خود ندیده است.ســد 
»آبســرده« در زمان کلنگ زنی با این مبنا که 

از نوع خاکی تک قوســی با هسته رسی است 
و ارتفاع ســد از پی ۸۴ متر، طول تاج ۴۵۷ و 
عرض تاج ۱۰ متر اســت عملیات اجرایی اش 
آغاز شــد، هــدف از اجرای این ســد کنترل 
جریان های سطحی در محدوده طرح، ذخیره 
آب برای توســعه آبیاری اراضی پایین دست به 
وسعت هشت هزار و ۴۰۰ هکتار، تولید انرژی 
برق آبی به میزان شــش مــگاوات، تنظیم آب 
کشاورزی به میزان ۷۴.۵۷ میلیون مترمکعب 
در سال بود.ابتدا سد »آبسرده« صرفاً پروژه ای 

برای تأمین نیازهای کشاورزی بود اما در ادامه 
علاوه بر کشــاورزی، برای آب شرب مصرفی 
شهرستان بروجرد مدنظر قرار گرفت.داریوش 
حسن نژاد مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
لرســتان در ایــن بازدید با بیان اینکه ســد 
»آبسرده« در ســال ۸۷ آغاز شده است اظهار 
داشت: ســد »آبسرده« یک سد فنی با توجیه 
اقتصادی اســت که اعتبار مــورد نیاز برای به 
اتمام رســیدن این طرح هــزار میلیارد تومان 
است که متأسفانه به علت عدم اعتبار کافی تا 

کنون به بهره برداری نرسیده است.
وی عنــوان کرد: با پیگیری های صورت گرفته 
از ســال گذشــته تاکنون از محل ماده ۵۶، با 
اختصاص ۲۵۰ میلیارد تومان اعتبار با مدیران 
عامل بانک ها برای این ســد به توافق رسیدیم 
و امسال از ردیف جدول یک بودجه، مبلغ ۳۴ 
میلیارد تومان اعتبار دارد، از ســایر ردیف های 
متفرقه و متمرکز جمعاً مبلــغ ۱۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار برای این سد مصوب شده است.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای لرســتان 

تصریح کــرد: در صورت تخصیــص به موقع 
اعتبارات با ریختن تکمیــل گالری و ریختن 
رس بدنه سد شاهد شــتاب بیشتری در روند 
اجرایــی این طرح خواهیم بود.حســن نژاد با 
اشــاره به مشخصات فنی این سد بیان داشت: 
سد »آبســرده« از نوع خاکی با هسته رسی با 
ارتفــاع ۸۵ متر، طول تاج ۴۲۵ متر و با حجم 
مخــزن ۶۱ میلیون متر مکعــب که تا کنون 
ســاختمان سد ۴۱.۲ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشــته اســت.وی با بیان اینکه اهداف اصلی 
این سد تأمین آب شرب شهرستان بروجرد و 
آبی کردن چهــار هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی 
کشاورزی منطقه و اشتغالزایی به میزان ۲۱۰۰ 
نفر اســت، گفت: از عمده مشکلات این پروژه 

کمبود اعتبار دانست.
فاطمه مقصــودی نماینده مــردم بروجرد و 
اشــترینان در مجلس شــورای اسلامی نیز در 
ایــن بازدید با تاکید بر اینکــه امروز به همراه 
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای لرســتان از 
روند پیشرفت سد »آبسرده« بازدیدی داشتیم 

اظهار داشت: با پیگیری های که صورت گرفته 
ســرعت کار در این پروژه بالا رفته اســت.وی 
بیان داشت: خوشــبختانه توانستیم اعتبارات 
خیلی خوبی بــرای پروژه از محــل ماده ۵۶ 
بگیریم.نماینده مردم بروجرد و اشــترینان در 
مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه این 
پروژه و سد مورد توجه وزارت نیرو قرار گرفته 
و جز پروژه »ســتاره دار« و ضروری شناخته 
شــده است افزود: سد »آبســرده« چهار هزار 
و ۲۰۰ هکتــار از اراضی کشــاورزی دشــت 
»سیلاخور« را سیر آب خواهد کرد. مقصودی 
بیان داشــت: این پروژه شامل سه پروژه سد، 
تصفیه خانه و شــبکه انتقال آب اســت.بنا بر 
این گزارش، سد »آبسرده« بروجرد در آستانه 
۱۴ ســالگی خود قرار دارد، به گفته متولیان، 
این پروژه سد سازی هزار میلیارد تومان برای 
تکمیل نیاز دارد و به نظر می رســد که با این 
روند اختصاص اعتبارات قطره چکانی، سال ها 
طول بکشد تا این پروژه سد سازی رنگ افتتاح 

به خود ببیند.

سخنگوی ستاد مدیریت کرونا در خوزستان از افزایش موارد 
شناسایی شده مبتلا به کرونا خبر داد.دکتر سیدمحمد علوی 
در گفت وگویی رسانه ای با اشاره به سیر افزایشی بیماری در 
خوزستان اظهار کرد: در ۲۴ ساعت ۵۶۸ بیمار جدید مبتلا 
به کرونا در خوزستان شناسایی شــده که این تعداد موارد 
مثبت نســبت به روز گذشته ۱۹۲ نفر افزایش داشته است. 
در این مدت دو مورد فوتی ناشــی از کرونا در خوزســتان 
داشته ایم که نسبت به روز قبل یک نفر کاهش یافته است.

به گزارش ایسنا وی افزود: در این مدت ۵۱ بیمار جدید در 

بیمارستان های خوزســتان بستری شدند که نسبت به روز 
قبل از آن ۹ نفر بیشــتر بوده اســت. در حال حاضر ۱۲۴ 
بیمار مبتــلا به کرونا در بخش های عــادی و ۵۸ بیمار در 
بخش های ویژه بیمارستان های خوزستان بستری هستند.
سخنگوی ســتاد مدیریت کرونا در خوزستان بیان کرد: در 

این مدت ۹۱۶ تســت کرونا در استان خوزستان انجام شده 
که از متوســط کشوری بالاتر است.وی افزود: تعداد بیماران 
بســتری نسبت به ســرپایی یک به ۱۱ اســت که نشان از 
بیماریابی به موقع و درمان زود هنگام اســت. علوی با اشاره 
به تزریق ۷ میلیون و ۳۸۰ هزار دوز واکســن در خوزستان 

از آغاز واکسیناسیون تاکنون گفت: در ۲۴ ساعت ۲۴۷ دوز 
واکسن برای نوبت اول، ۳۳۹ دوز برای نوبت دوم، ۷۴۸ دوز 
برای نوبت ســوم و ۳ هزار و ۱۹۳ دوز بــرای نوبت چهارم 
تزریق شده است یعنی در مجموع ۴ هزار و ۵۲۷ دز واکسن 
تزریق شــده این در حالی است که در خوزستان تا ۷۰ هزار 
دوز واکســن هم در روز تزریق شده است.وی افزود: واکسن 
تزریق شده در این روز کمتر از قابل انتظار است و استقبال از 
واکسیناسیون خوب نیست بنابراین از مردم تقاضا می کنیم 

هر چه سریعتر نسبت به تزریق واکسن اقدام کنند.

در روزهــای اخیر خبری مبنی بــر خرید و 
فروش قبور در باغ رضوان ارومیه با قیمت های 
نامتعارف و بالا در فضای مجازی منتشر شده 
بــود که واکنش های زیادی را در پی داشــته 
است.به گزارش ایلنا، طی روزهای اخیر خبری 
مبنی بر خرید و فروش قبــور در باغ رضوان 
ارومیه با قیمت های نامتعارف و بالا در فضای 
مجازی منتشــر شــده بود کــه واکنش های 
زیادی را در پی داشــت. همچنین بر اســاس 
گزارش هــای مردمی، حتــی قیمت برخی از 
این قبور بــالای ۶۰ میلیون تومان نیز خرید 

و فروش می شد.
علی یکــی از شــهروندان ارومیــه  ای که به 
تازگی پــدر خود را از دســت داده بود، بیان 
کرد: با توجه به شــرایط کنونی و گرانی های 
افسارگریخته، مردم باید برای مرگ خود پول 
پس انداز کنند.وی افزود: چند ماه پیش پدرم 
به دلیل ابتلا به یک بیماری مزمن جان خود 
را از دســت داد که دغدغه از دست دادن یک 
عزیز از یک سو و برگزاری یک مراسم آبرومند 
از سوی دیگر داغ این مصیبت را چندین برابر 

کرد.
این شــهروند عنوان کرد: این روزها مراســم 

خاکســپاری بــا یک حســاب سرانگشــتی 
سرسام آور اســت.  هزینه میانگین تغسیل و 
کفــن، ۴۰۰ هزار تومان برایمــان رقم خورد، 
اما هزینه گزاف بعــدی قیمت قبر بود که بر 
اســاس قیمت های ارائه شده از سوی سازمان 
باید هزینه ای میلیونی پرداخت می کردیم.وی 
بیــان کرد: البته ناگفته نماند که نرخ قبور  از 
۸۰۰ هــزار تومان آغاز و تا ۶۰ میلیون تومان 
ادامه دارد  اگر به یک قبر ساده بسنده باید دو 
میلیــون ناقابل پرداخت کنیم، اما اگر همانند 
برخــی از خانواده های اشــرافی، به خیال مان 
بزند که میت در مکان دنج و خلوتی به خاک 
ســپرده باشــد باید ۶۵ میلیون تومان هزینه 
کنیم تا بتوانیم مراسم این عزیز از دست رفته 

خود را به نحو احسن برگزار کنیم.
حســن زاده از دیگر شــهروندان نیز در این 
زمینــه گفت: در حال حاضر با یک حســاب 
سر انگشتی و ســاده به این نتیجه می رسیم 
که هم اکنون پرســود ترین کسب و کار، خرید 
و فروش قبر اســت ،چون مــردم ناچارا باید 
میت خــود را دفن کننــد و تهیه هزینه های 
کفــن و دفن به هر صورت باید انجام شــود. 
حجت الاسلام عباسعلی مؤمن  رئیس سازمان 

با  ارومیه  آرامستان های شــهرداری  مدیریت 
اشــاره به غیر واقعی بــودن این رقم ها گفت: 
قیمت قبر در این آرامســتان بین ۸۰۰ هزار 
تا ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان اســت و بالاتر 
از این قیمت نداریم.مؤمــن بیان کرد: قطعه 
عمومی آرامستان باغ رضوان ارومیه قطعه ۶۴ 
اســت که افراد تحت پوشــش کمیته امداد و 
بهزیســتی، اعضای خانواده های بی بضاعت و 
مجهول الهویت بدون دریافت یک ریال در آن 

به خاک سپرده می شوند.
 وی خاطرنشــان کرد: ســال گذشته بیش از 
یک هــزار و ۳۷۰ قبر به افراد نیازمند معرفی 
شــده از ســوی کمیته امداد، بهزیستی و به 
صورت رایگان واگذار شد.وی بیان کرد: قطعه 
عمومی آرامستان باغ رضوان ارومیه قطعه ۶۴ 
اســت که افراد تحت پوشــش کمیته امداد و 
بهزیســتی، اعضای خانواده های بی بضاعت و 
مجهول الهویــت بدون دریافــت یک ریال در 
آن به خاک سپرده می شــوند.رئیس سازمان 
ارومیه  شــهرداری  آرامســتان های  مدیریت 
خاطرنشــان کرد: سال گذشــته بیش از یک 
هــزار و ۳۷۰ قبر بــه افــراد نیازمند معرفی 
شــده از ســوی کمیته امداد، بهزیستی و به 

صورت رایگان واگذار شــد.وی گفت: دفن هر 
فرد فوت شــده در باغ رضــوان ارومیه برای 
شــهرداری ارومیه بیش از ۱۵ میلیون تومان 
هزینه دارد که شــامل قیمت زمین و هزینه 
ایجاد قبر می شود تنها پنج درصد این هزینه ها 
از شــهروندان دریافت می شود .مومن با اشاره 
به قبور قطعات قدیمی و ســکوی ورودی باغ 
رضوان، گفت: کمتــر از ۱۰ قطعه قدیمی در 
ورودی بــاغ رضوان و داخل اتاق ها وجود دارد 
که شهرداری برای پوشــش سایر هزینه های 
خــود، قیمت این ۱۰ قطعه را ۲ تا ســه برابر 

افزایش داده است.

وی با اشاره به اقدامات انجام شده طی امسال 
اشــاره کرد و گفت: عملیات متعدد عمرانی با 
هدف ارتقای خدمات دهی و رفاه شــهروندان 
در باغ رضوان در حال اجرا است که زیرسازی، 
پیاده روســازی و ساخت کانال جهت هدایت 
آب های سطحی مابین آرامگاه های عمومی بر 
اساس اصول فنی مهندســی با نظارت دقیق 
مدیریــت فنــی و عمرانی ســازمان از جمله 
اقدامات این ســازمان است.مومن عنوان کرد: 
همچنین عملیاتی چون احداث قبور دو طبقه، 
پوشــش قبور پیش ســاخته و دیوارکشی در 

قطعات مختلف باغ رضوان تداوم دارد.

کاهش ۲۲ سانتی تراز آب دریای خزر

تکثیر سنبل آبی در تالاب انزلی بیشتر می شود

افتتاح شاید وقتی دیگر!

اعتبارات قطره چکانی، »آبسرده« را سیراب نکرد

استقبال از واکسیناسیون خوب نیست

افزایش مبتلایان به کرونا در خوزستان 

بهای نرخ قبور؛ ۸۰۰ هزار تا ۶۰ میلیون تومان

از شایعه تا واقعیت فروش قبر در باغ رضوان ارومیه

افزایش صد درصدی خرید گندم توسط شبکه تعاون 
روستایی استان مرکزی نسبت به سال گذشته 

گروه شهرستانها: مدیر تعاون روستایی استان مرکزی اعلام کرد: با وجود وقوع  
خشکســالی و کاهش قابل توجه  تولید به ویژه در دیمزارها، تا تاریخ ۲۶ تیرماه 
میزان خرید تضمینی گندم توســط شبکه تعاون روستایی استان به بیش از ۳۶ 
هزار تن بالغ گردید که  نســبت به  کل خرید شبکه در سال گذشته افزایش دو 
برابری را نشان می دهد.به گزارش روابط عمومی مدیریت تعاون روستایی استان 
مرکزی سید حسین هاشمی  بیان داشت: سهم شبکه تعاون روستایی از کل خرید 
گندم استان از بیست درصد در سال ۱۴۰۰، به بیش از سی و پنج درصد رسید 
که در نوع خود در سالهای گذشته بی سابقه است. وی افزود: پیش بینی می شود 
بــا ادامه روند کنونــی تا پایان فصل خرید گندم  میــزان خرید و تحویل آن از 
سوی شبکه تعاون روستایی به مرز ۴۵ هزار تن خواهد رسید. هاشمی خاطر نشان 
کرد: قیمت مناســب گندم و اعلام به هنگام از سوی دولت، همچنین همکاری 
کشاورزان عزیز اســتان و تلاش و پشتکار قابل تقدیر عوامل و مسئولان  مراکز 

خرید، از علل اصلی افزایش خرید در سالجاری به شمار می آیند.

محدودیت منابع مالی مهم ترین چالش متروی اصفهان
گروه شهرســتانها - عصمت صادقیان: مهم ترین چالــش متروی اصفهان 
محدودیت منابع مالی است . مدیرعامل سازمان قطارشهری اصفهان با بیان اینکه 
مشکل اصلی پروژه متروی این کلان شهر محدودیت منابع مالی است، گفت: در 
صــورت تامین منابع مالی مورد نیاز، عملیات اجرایی خط دو متروی اصفهان در 
کمتر از پنج ســال تکمیل می شود.سیدمحسن واعظی فر  در آئین ورود دستگاه 
حفار مکانیزه TMB به ایســتگاه چهارسو، اظهار کرد: قطار شهری اصفهان سه 
خط مصوب دارد که خط یک آن به طول ۲۱ کیلومتر و ۲۰۰ متر با ۲۰ ایستگاه 
به بهره برداری رسیده است؛ این خط تاکنون ۸۷ درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
اســت؛ بنابراین اگر رام های قطار این خط تأمین شــود، خط یک مترو تکمیل 
خواهد شــد.وی با بیان اینکه خط یک مترو به ۳۳ رام قطار نیاز دارد و در حال 
حاضر سرفاصله زمانی حرکت این خط ۱۲ دقیقه است، افزود: خط دو مترو ۲۴ 
کیلومتر طول دارد که از شــمال زینبیه آغاز و به طرف مرکز شهر حرکت کرده 
است و در نهایت در میدان شهدای خمینی شهر به پایان می رسد؛ این خط ۲۳ 
ایستگاه دارد با توجه به محدودیت منابع مالی اولویت با ایستگاه شهید حجازی 
تا ایســتگاه دارک بوده است تا ۱۶ ایستگاه در این مسیر تکمیل شود.مدیرعامل 
سازمان قطار شــهری اصفهان با بیان اینکه مراحل انجام پروژه خط دو مترو با 
همکاری شرکت مپنا در حال انجام است، تصریح کرد: پیمانکار ۱۶ ایستگاه این 
خط مشــخص شده و در این راســتا بخش عمرانی ایستگاه عاشق اصفهانی به 
پایان رسیده است.وی با بیان اینکه در مجموع خط دو مترو ۳۷ درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته اســت  ، اضافه کرد: تاکنون یک میلیارد و ۴۰۰ هزار متر مکعب 
خاکبرداری و ۴۶۰ هزار متر مکعب بتن ریزی در این مســیر انجام شــده است.
واعظی فر با تاکید بر اینکه مشــکل اصلی قطار شهری اصفهان منابع مالی است، 
گفت: اگر منابع مالی تأمین شود، می توان در کمتر از پنج سال عملیات اجرایی 
خط دو مترو را انجام داد.وی با بیان اینکه طول خط سه متروی اصفهان هشت 
کیلومتر و ۸۰۰ متر اســت که هشت ایســتگاه برای آن پیش بینی شده است، 
خاطرنشان کرد: نقشه های این خط آماده است، اما به دلیل محدودیت های مالی 

هنوز عملیات اجرایی آن آغاز نشده است.

اخبار کوتاه

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13آیین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره ۱۲۱۸۱تاریخ ۱۴۰۰/۱۱/۱۹هیــات  قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت  ملک بهشهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم  زهرا باقری 
خلیلی  فرزند محمد حســین نسبت  ششــدانگ یک قطعه زمین   با بنای 
احداثی به مساحت ۴۶۲/۷۳  متر مربع قسمتی از پلاک ۵۲  اصلی به شماره 
کلاســه ۱۴۰۰/۸۲۹ واقع در اراضی علمدارمحله خلیل شهر بخش ۱۷ ثبت 
بهشــهر محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله۱۴ آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضا مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 
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